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سرمقاله

رافایل گروسی و بنیامین نتانیاهو  
ادامه از صفحه یک

نخست وزیر اسرائیل باید بداند منظور گروسی 
از غیر قانونی و ممنوع بودن هر حمله نظامی این 
است که حمله به هر کشوری باید پروسه ای را 
طی کند و  بدون مصوبه شورای امنیت سازمان 

ملل غیر قانونی است.
حملات به ظاهر قانونی که پروسه را طی کردند  
می تواند تبعات غیر قابل جبران به بار آورد و 
منطقه را به آشوب و آتش بکشاند تا چه رسد به 

حملات به غیر قانونی.
احتمالا نتانیاهو تصور می کند اکنون که بلوک 
بهترین  اوکراین هستند،  غرب و روسیه درگیر 
فرصت است تا حمله ای به تاسیسات اتمی ایران 
انجام دهد  تا به خیال خودش کار تاسیسات 

هسته ای ایران یکسره بشود.
اتفاقا درگیری های اوکراین یکی از عللی است 
هسته  تاسیسات  به  حمله  با  غرب  بلوک  که 
ایران موافقت نمی کند زیرا غربی ها نمی خواهند 
وارد درگیری دیگر بشوند و جبهه ای جدید در 
درصورت  واقفند  خوبی  شود به  باز  مقابلشان 
وقوع چنین حمله ای، عوارض و عواقب منطقه ای 

و بین المللی دربر خواهد داشت. 
ظاهرا حمله اسرائیل به تاسیسات اتمی عراق 
در دهه شصت شمسی و در اوج درگیری های 
خیلی  نتانیاهو  دهان  به  عراق  و  ایران  نظامی 
باید  ولی  کند  تکرار  می خواهد  که  کرد  مزه 
واقعیتی را واقف باشد؛ اولا ایران با عراق دهه 
شصت تفاوت زیاد دارد. ثانیا اوضاع بین المللی 
دستخوش تغییراتی شده و انجام هر عملی را 

اجازه نمی دهد.
ندادن  نشان  خوش  روی  از  که  نتانیاهو 
هسته  تاسیسات  به  حمله  برای  دوستانش 
ایران سخت ناراحت و مضطرب است، بعد از 
و  نگران شد  بیشتر   شنیدن  سخنان گروسی 
صبر نکرد تا در بستر زمان با فکر بیشتر پاسخ 

بدهد!

خبر

اخبار

دستورکار اژه ای در سفر به اصفهان
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، رئیس 
قوه قضائیه در هجدهمین سفر استانی خود و در 
صدر یک هیئت عالی قضایی وارد استان اصفهان 

شد.
دیدار  صنعتگران،  و  تولیدکنندگان  با  دیدار 
حل  جلسه  در  شرکت  مردم،  مختلف  اقشار  با 
اختلاف و صلح و سازش، دیدار با قضات و کارکنان 
جلسه  در  حضور  اصفهان،  استان  دادگستری 
شورای اداری و همچنین بررسی مشکلات قضایی 
استان و تصویب مصوبات برای رفع این مشکلات، 
از مهم ترین برنامه های سفر رئیس قوه قضاییه به 

استان اصفهان است.  
والمسلمین  حجت الاسلام  ایسنا،  گزارش  به 
محسنی اژه ای در بدو ورود به استان اصفهان در 
فرودگاه شهید بهشتی، اظهار کرد: خدا را شاکریم 
اصفهان  پرور  شهید  استان  به  شعبان  ماه  در 
آمده ایم؛ استانی که تنها در یک روز ۳۷۰ شهید 
حل  راستای  در  بتوانیم  امیدوارم  کرد.  تقدیم 

مشکلات حقوقی و قضائی قدمی برداریم.
وی با اشاره به وجود ۲۲ دادگستری و ۱۳ بخش 
قضایی در این استان، گفت: این بخش ها مشکلات 
از لحاظ قاضی و کارمند دارند که  و کمبودهایی 
امیدواریم با اقداماتی که در نیمه دوم سال برای 
تامین بخشی از نیازمندی های کادر اداری و قضائی 
انجام شد از اردیبهشت تا نهایتا مهرماه سال آینده 

به مقدار ضرورت کارمند و قاضی تزریق کنیم.
رئیس قوه قضائیه همچنین به مشکلاتی همچون 
ضرورت  و  شهر  داخل  در  زندان ها  برخی  وجود 
دیگر  کمبودهای  افزود:  و  کرد  اشاره  آنها  انتقال 
از  که  درحالی  دارد،  وجود  استان  این  در  اداری 
بیرون برخوردار به نظر می رسد، اما متاسفانه ما 
آنگونه که شایسته هست هنوز نتوانسته ایم قدمی 

برای این استان برداریم.
وی همچنین به اعزام هیئت ها به شهرستان های 
استان اشاره و تصریح کرد: تا آخر شب در جلسات 
مختلف مطالب مردم را می شنویم و تماس چهره 
که  تا مشکلاتی  داشت  آنها خواهیم  با  به چهره 
مستقیما به قوه قضاییه برمی گردد را رفع کنیم. 
مشکلاتی که مربوط به قوای دیگر می شود را نیز 
خواهیم  تعامل  دیگر  قوای  با  و  می کنیم  منتقل 
استان  این  به  امروز  تا  آنچه  از  بیش  تا  داشت 

رسیدگی شده، رفع گرفتاری کنیم.
سایر مسئولان عالی قضایی که در سفر به استان 
هر  می کنند،  همراهی  را  عدلیه  رئیس  اصفهان 
کدام به نقاط مختلف این استان خواهند رفت تا 
ضمن دیدار مستقیم و بدون واسطه با مردم، از 
نزدیک با مشکلات آنها آشنا شوند و برای برطرف 
کردن مسائل قضایی و سایر مشکلات آنها در حد 

مقدورات، اقدامات مقتضی را ترتیب دهند.  

مقام معظم رهبری خواستاراشدمجازات 
عوامل مسمومیت دانش آموزان شدند

جنایت نابخشودنی

اگر  کردند:  تاکید  رهبری  معظم  مقام 
مسمومیت دانش آموزان اثبات شود، باید عوامل 

این جنایت به اشد مجازات برسند.
آیت الله خامنه ای  ایسنا، حضرت  گزارش  به 
رهبر انقلاب اسلامی همزمان با روز درختکاری 

صبح امروز سه اصله نهال کاشتند.
رهبر انقلاب پس از کاشت نهال ها در سخنانی 
درباره علت کاشت سه نهال به شعار امسالِ 
روز درختکاری با عنوان »هر ایرانی سه نهال«، 
اشاره کردند و گفتند: اگر بر اساس شعار انتخاب 
شده، هر ایرانی سه نهال بکارد، برنامه دولت 
برای کاشت یک میلیارد نهال، از سال ۱۴۰۲ و در 

طول چهار سال محقق خواهد شد. 
حضرت آیت الله  خامنه ای به اهمیت موضوع 
نهال کاری در حفظ محیط زیست اشاره کردند 
و با تاکید بر اینکه با کمک مردم امکان تحقق 
کاشت یک میلیارد نهال وجود دارد، افزودند: 
توصیه متخصصان و کارشناسان این است که 
علاوه بر کاشت درخت های میوه دار باید درختان 
جنگلی و درختانی که چوب  آنها دارای اهمیت 
در  چوب  تجارت  زیرا  شوند  کاشته  نیز  است 

اقتصاد کشور تاثیر بسزایی دارد.
ایشان خاطرنشان کردند: نتیجه اقتصاد تک 
محصولی، وضعیت کنونی کشور است که در 
زمینه های ارزش پول ملی و تورم و گرانی دارای 

مشکلات است.
تلاش  به  اشاره  با  اسلامی  انقلاب  رهبر 
مسئولان برای حل مشکلات، گفتند: مسئولین 
استفاده  اقتصادی  ممکن  راه های  همه  از  باید 
کنند تا بتوانند برای حل مشکلات مردم به راه 

حل درستی برسند.
حضرت آیت الله خامنه ای، تصریح به حفظ 
محیط زیست را یکی از امتیازات برجسته قانون 
تاکید کردند: هیچ  و  برشمردند  اساسی کشور 

کس نباید این قانون را نقض کند.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان سخنان خود به 
اشاره  نیز  دانش آموزان«  »مسمومیت  موضوع 
کردند و با تاکید بر اینکه مسئولان و دستگاه های 
اطلاعاتی و انتظامی باید با جدیت آن را دنبال 
کنند گفتند: این موضوع یک جنایت بزرگ و 
غیرقابل اغماض است و اگر کسانی در این ماجرا 
دست داشته باشند، باید عوامل و مسببین آن به 

اشد مجازات برسند.
را  موضوع  این  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
جامعه  عناصر  معصوم ترین  درحقِ  جنایت 
ناامنی  موجب  همچنین  و  کودکان  یعنی 
و  دانستند  نگرانی خانواده ها  و  روانی جامعه 
خاطرنشان کردند: همه بدانند اگر کسانی به 
عنوان عوامل این جنایت شناسایی و محکوم 
بود  نخواهد  آنها  درمورد  عفوی  هیچ  شوند، 
زیرا باید به اشد مجازات برسند تا مایه عبرت 

دیگران شود.

دستور قالیباف برای رسیدگی به 
قبوض گاز غیرمنطقی برای مردم

رئیس مجلس شورای اسلامی کمیسیون انرژی 
را مامور کرد تا به علت صدور قبوض گاز و برق با 
ارقام بسیار بالا و غیرمنطقی در برخی از مناطق 

محروم و روستاها رسیدگی کند.
صبح  علنی  جلسه  در   قالیباف  باقر  محمد 
دیروز مجلس شورای اسلامی خطاب به رئیس 
دیروز  کرد:  بیان  مجلس  انرژی  کمیسیون 
چندین تن از نمایندگان به بنده مراجعه و اعلام 
کردند که در مناطق محروم و روستاها قبوض 
برق و گاز با قیمت های بسیار غیرمنطقی برای 
منطقی  هیچ  که  است  شده  صادر  خانواده ها 

پشت آن نیست.
انتظار  کرد:  اظهار  ادامه  در  مجلس  رئیس 
ورود  این موضوع  به  انرژی  کمیسیون  می رود 
کرده و به آن رسیدگی کند. به من اطلاع دادند 
برای برخی از خانواده ها قبوض ۷ میلیون تومانی 
آن  درآمد  کل  که  حالی  در  است  شده  صادر 
خانواده نیز به ۷ میلیون تومان نمی رسد و اگر 
هیچ غذایی نخورند هم نمی توانند این مبلغ را 
این  به  باید  انرژی  کمیسیون  کنند.  پرداخت 

به گزارش ایسنا، رافائل گروسی، مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی پس از برگزاری نشست امروز 
شورای حکام در نشستی خبری در پاسخ به این که 
چه توافقی میان ایران و آژانس انجام شده است، 
گفت: درباره اجرای توافق پادمانی در فردو، در سفر 
پیشینم به تهران درباره برخی مسائل توافق کرده 
بودیم که نیاز به تایید داشت. برخی مسائل وجود 
داشت که اختلافاتی بر سر آن داشتیم که بالاخره 
ایران خواسته ما را درک کند؛ این که ارزیابی فنی 
لازم برای بالا بردن سطح ارزیابی و بازرسی ها در این 

محل چه بوده است.
در  خللی  ایجاد  انتظار  وقت  هیچ  ما  افزود:  وی 
را  سابقشان  روال  به  ایران  در  بازرسی ها  ظرفیت 
نداشتیم. بنابراین درباره این که چطور باید انجامش 
دهیم، باید صحبت کنیم و این بخشی از مباحثات 
فنی بعدی ما به دنبال سفر اخیرم به ایران خواهد 
ایران سفر  به  زودی  به  آژانس  فنی  تیم  یک  بود. 

خواهد کرد تا به این موضوع رسیدگی کنند.
گروسی در ادامه در پاسخ به این که آیا اطمینان 
دارد که ایران به تعهداتش نسبت به ارائه اطلاعات 
بیشتر به آژانس عمل خواهد کرد و آیا این شامل 
ایجاد دسترسی های لازم به تمامی اطلاعات، افراد و 
محل ها خواهد شد که گروسی پیش تر در کنفرانسی 
این  خبری در وین به آن اشاره کرده بود یا صرفا 
یک توافق جهت برگزاری نشست های بعدی است، 
گفت: نه این توافقی برای بحث های]بیشتر[ نیست. 
این موضوع صحبت  ما سه سال است که درباره 
می کنیم. ما به توافقی برای بحث هایمان نیاز نداریم. 
بحث های ما ادامه دار است. ایده این توافق پیش 
رفتن در مسیرمان تا رسیدن به نتایجی ملموس است 

که شامل تمامی این موارد خواهد بود.
گروسی در این باره ادامه داد: اگر از من بپرسید 
که آیا فهرستی از نام افراد، محل ها و دیگر موارد 
این  که  بگویم  باید  همه  از  اول  نه،  یا  دارد  وجود 
موضوع طبق توافق پادمانی نه فقط با ایران، بلکه 
میان هر کشوری با آژانس، ممکن است محرمانه 
هستند  موضوعات  از  بسیاری  هنوز  دوما،  باشد. 
که ما آن ها را نادیده می گیریم؛ چون وقتی تعامل 
ما شروع شود و از چیزی بازدید کنیم، از مواد یا 
دهیم،  انجام  محیطی  نمونه برداری های  تجهیزاتی 
این خود باعث برگزاری دیدارهای دیگر و ]بازرسی 
از[ محل های دیگر خواهد شد. بنابراین،  واقعا فراهم 
کردن فهرستی که شامل جزئیات افراد،  محل ها و 

تاریخ های این روند باشد، غیرممکن است.
گروسی با خودداری از ارائه توضیحات بیشتری 
درباره موارد توافق شده با ایران، گفت: ممکن است 
محل ها و فهرست هایی از اسامی وجود داشته باشد 
که مفید باشد، برخی ممکن است کمتر به کارمان 
بیاید. در مواقع بخصوصی ارزیابی های لازم را انجام 
می دهیم و به روال سابق، اگر ببینیم در این روند راه 
به جایی نمی بریم و چیزی دستگیرمان نمی شود، آن 

را گزارش می کنیم.
او باری دیگر بر محرمانه بودن اسامی مواردی که 
میان آژانس و ایران برای بازرسی های بعدی توافق 

شده است، تاکید کرد.
مدیرکل آژانس در ادامه با اشاره به این که میان 
ایران و آژانس بر سر رسیدن به پاسخ های مشخص 
و قطعی تفاهم وجود دارد، گفت: آن ها پاسخ هایی 
به ما ارائه کرده اند. ما پس از ارزیابی  به این نتیجه 
رسیدیم که از لحاظ فنی موثق نبوده اند. بنابراین یک 
دور باطلی در این جا وجود داشت. اما در حال حاضر 

این وضعیت  از  که  است  ایجاد شده  این  فرصت 
فاصله بگیریم. ما سعی می کنیم کارمان را به بهترین 
شکل انجام دهیم و مطمئنم گفت وگوهایمان ادامه 

خواهد داشت.
گروسی در پاسخ به این که چه تفاوتی میان سفر 
چند روز اخیر او به تهران و سفرها و گفت وگوهای 
گفت:  داشت،  وجود  ایران  مقامات  با  او  پیشین 
باری بود که  اولین  تفاوت های زیاد وجود داشت. 
گفت وگویی جدی با رییس جمهور ایران درباره این 
مسائل داشتم. این اهمیت بسیاری دارد. فرصت این 
را داشتم که درباره تصورم از نحوه کارمان با آن ها 
با او صحبت کنم. همچنین گفت وگوهای جامعی با 
حسین امیرعبداللهیان،  وزیر امور خارجه ایران داشتم 
که یکی از جامع ترین گفت وگوهایم با او بود. مسلما 
طرف صحبت های من بیشتر محمد اسلامی، رییس 
سازمان انرژی اتمی بود اما در سیاست بین المللی و 
به طور کلی در سیاست، گفت وگو با تصمیم گیران، 

فارغ از نتیجه، بسیار متفاوت است.
او با اشاره به نتایج سفرش به تهران، گفت: آژانس 
در فردو خواهد توانست تقریبا هر روز بازرسی انجام 
دهد. شاهد نکاتی مهم و تعهدات و توافقاتی جدی 
در زمینه سازوکارهای نظارتی و راستی آزمایی اضافی 

هستیم.
گروسی رایزنی ها در تهران و توافق های انجام شده 

را »گامی در مسیر درست« تلقی کرد.

مدیرکل آژانس در ادامه این کنفرانس خبری در 
پاسخ به این که با توجه به انتقاد بنیامین نتانیاهو، 
دلیل  به  او  از  صهیونیستی  رژیم  نخست وزیر 
اظهاراتش مبنی بر »غیرقانونی بودن« هرگونه تهدید 
علیه تاسیسات هسته ای ایران، تحت چه شرایطی 
حمله رژیم اسراییل یا هر کشور دیگری به تاسیسات 
بله من  بود، گفت:  ایران مجاز خواهد  غنی سازی 
اظهارات او را دیده ام. مایلم چیزی را دقیق تر توضیح 
دهم، اگرچه درباره چیزی که نخست وزیر اسراییل 
درباره من گفته است، نظری نمی دهم. درباره اصل 
این موضوع، هیچ چیز جدیدی وجود ندارد. چیزی 

که من گفتم، تکرارکردن قوانین بین المللی بود.
او ادامه داد که طبق قوانین بین المللی، »حمله 
به تاسیسات هسته ای غیرقانونی، تخطی از منشور 
سازمان ملل و اساسنامه آژانس بین المللی انرژی 

اتمی است.«
 گروسی در ادامه در پاسخ به سوالی درباره رویکرد 
آژانس نسبت به رسیدگی به پرونده هسته ای ایران 
با توجه به ادعاهای منابع و رسانه های غربی درباره 
فعالیت های هسته ای ایران،  گفت که به عنوان یک 
دیپلمات وظیفه او دنبال کردن مسیر دیپلماسی برای 
جلوگیری و کاهش احتمال اعمال قدرت و خشونت 

است.
او در ادامه در پاسخ به سوالی درباره این که آیا 
مسئله بازرسی های آژانس پیش از نشست بعدی 

شورای حکام حل خواهد شد،  گفت که »در حال 
داریم.  تمرکز  رویمان  پیش  مشکلات  روی  حاضر 
مسلما ما با پیش زمینه وقایع سیاسی فعالیت می کنیم 
و می دانیم که این روند نمی تواند به این شکل طولانی 
شود. بنابراین، اگر از من بپرسید، مایلم این مشکل 
حتی هفته بعدی حل شود اما مسلما زمان بر خواهد 
بود. این روند جدی و سیستماتیک خواهد بود. ما 

مایلیم در این زمینه سریع پیش برویم.«
مدیرکل آژانس در ادامه در پاسخ به این که آیا 
از سوی مقامات  به اظهارات مطرح شده  با توجه 
ایران در پی سفر او به تهران،  به طور مثال درباره 
این که هیچ گونه دسترسی به افراد داده نخواهد شد، 
از نتایج این سفر دل سرد شده است یا نسبت به آن 
خوش بین است، گفت: نه دل سردم و نه خوش بین. 
اظهاراتی را که مطرح می شود می بینم. در این روند، 
اگر قرار بود با اظهارات مطبوعاتی هدایت شوم، راه 
به جایی نمی بردم. من با خود مقامات ایرانی صحبت 
می کنم نه از طریق مطبوعات. دل سرد نیستم؛ ما در 
ابتدای یک مرحله جدید پس از توافق های انجام شده 
می کنم  سعی  نیستم.  هم  خوش بین  داریم.  قرار 

واقع بین باشم.
او افزود: به نوعی راضی هستم  که به نظر می رسد 
اقدامات  و  یافته ایم  دست  محکم تری  مبنای  به 
بخصوصی قرار است انجام شود اما مسلما با احتیاط 

پیش می رویم.

محدودیت های صادرشده علیه دانشجویان و استادان ملغی شود 
رئیس کانون صنفی استادان دانشگاهی ایران در نامه ای به رئیس  

جمهوری از آنچه فشار به دانشگاهیان خوانده گلایه کرد.
به  عارف  محمدرضا  نامه  از  بخش هایی  در  ایسنا،  گزارش  به 
مهاجرت  میزان  به  نسبت  هشدار  با  وی  رئیسی،  سیدابراهیم 
دانشگاهیان، خواستار ملغی شدن تمامی احکام و محدودیت های 

صادر شده علیه دانشجویان و اعضای هیات علمی شده است.
وی در این نامه با بیان این که »دانشگاه های کشور که، تربیت 
نیروی انسانی متخصص و متعهد ، پژوهش برای تولید دانش و 
رفع نیازهای علمی کشور و تولید فنآوری های به روز برای زیست 

بوم نوآوری و کارآفرینی بر دوش آن است، این روزها حال خوبی 
ندارند« مشکلات معیشتی استادان،  کمبود بودجه های پژوهشی 
برای فعالیت های علمی، عدم امکان حضور در مجامع بین المللی به 

سبب افزایش قیمت ارز و .... را یادآور شده است.
شدن  محدود  یا  »قطع  جمله  از  مواردی  که  شده  مدعی  وی 
حقوق استادان به دلیل اظهار نظر«، »اخراج برخی از اعضای هیأت 
علمی«، »بازنشسته شدن اجباری« »حذف دروس«، »جلوگیری 
و یا توقف ترفیع سالیانه، ارتقاء و تبدیل وضعیت« در برخی از 

دانشگاه ها استفاده می شود.
عارف، دانشجویان را »سرمایه های انسانی بی بدیل در کشور« 

شیوه نامه های  و  آیین نامه ها  که  است  معتقد  و  کرده  توصیف 
انضباطی با »تنگ نظری سختگیرانه « با »فراخواندن دانشجویان به 
کمیته های انضباطی« یا »اخراج از خوابگاه«، »تعلیق تحصیلی«، 

»ممنوع الورودی به محیط دانشگاه« اعمال می شود.
استادان  صنفی  کانون  رییس  عنوان  به  نامه  این  در  وی 
این  اعضای  سوی  از  شرح  این  به  را  مواردی  ایران  دانشگاهی 
کانون از رییس جمهور خواستار شده و ابراز امیدواری کرده است 
محیط های  مطالبات،  این  با  رییس جمهور  موافق  دستور  با  که 
دانشگاهی برای انجام فعالیت های خطیر آنها بهبود یافته و روال 
عادی فعالیت های علمی این نهاد حیاتی در کشور توسعه یافته 

و ثمربخش باشد.
و  علمی  هیأت  اعضای  از  فشارها  و  تضییقات  کلیه  رفع   -۱

دانشجویان در دانشگاه ها
بیان،  آزادی  به  احترام  و  دانشگاه ها  در  امنیتی  فضای  ۲- رفع 

تضارب افکار و اندیشه های متنوع
۳-  ملغی شدن تمامی احکام و محدودیت های صادرشده علیه 

دانشجویان و اعضای هیات علمی
۴- بازنگری در آئین نامه ها و شیوه نامه های انضباطی دانشجویان 
با هدف رفع فشارهای غیرضروری و مخرب موجود از دانشجویان و 

تقویت حس امید به آینده و میهن دوستی در آنان

گروسی پس از نشست شورای حکام

در ابتدای یک مرحله جدید پس از توافق  با ایران قرار داریم
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی پس از نشست امروز شورای حکام به سوالات خبرنگاران درباره نتایج سفر اخیرش به ایران و مباحثات فنی انجام شده 

درباره اجرای توافق پادمانی میان ایران و آژانس پاسخ داد.

نامه گلایه آمیز عارف به رئیسی

نه دل سردم و 
نه خوش بین. 

اظهاراتی را که 
مطرح می شود 

می بینم. در این 
روند، اگر قرار 
بود با اظهارات 

مطبوعاتی 
هدایت شوم، 

راه به جایی 
نمی بردم. 

من با خود 
مقامات ایرانی 

صحبت می کنم 
نه از طریق 
مطبوعات. 

دل سرد نیستم

 رییس سازمان انرژی اتمی ایران با بیان اینکه به پادمان و ان پی تی پایبند هستیم، 
گفت: آژانس بین المللی انرژی اتمی بر عملکرد ما ارزیابی و نظارت دارد و این 

نظارت ها باید در قالب چارچوب ها و ملاحظات جمهوری اسلامی ایران انجام شود.
محمد اسلامی شامگاه یکشنبه در پاسخ به این پرسش که آیا به عنوان رییس 
سازمان انرژی اتمی ایران از آنچه در جریان سفر مدیر کل آژانس به ایران رخ داد، 
رضایت دارید، افزود: باید بگویم رضایت ما در این جمله نهفته است که باید تعاملات 
ما با آژانس مستمر باشد و اجازه ندهیم جریان مخرب صهیونیستی و تروریستی از 
روابط ما سوءاستفاده کرده و بهانه هایی را ایجاد کند که با توسل به آنها به کشور 
فشار آورند. وی ادامه داد: طبیعی است بر اساس توافق برجام که طرف مقابل به 
آن پایبند نیست، نمی تواند ملاک عمل ما باشد زیرا ملاک عمل جمهوری اسلامی 
ایران در اصل قانون اقدام راهبردی مصوب مجلس شورای اسلامی و لغو تحریم های 
ظالمانه است. معاون رئیس جمهوری تصریح کرد: مسئولیت ها و فعالیت های خود 
را مطابق قانون اقدام راهبردی انجام می دهیم؛  همچنین نکته مهم این است که 
اقدامات خود را بر اساس این قانون و در چارچوب  پادمان و ان پی تی انجام می دهیم 
و به آن متعهد هستیم در مقابل آنها با استاندارد دوگانه می خواهند این موارد را 

مغالطه کرده و جوسّازی راه بیاندازند.
وی افزود: جوسازی های اخیر و موارد مورد اختلاف حاصل تقابل نگاه های مختلف 
به این موضوع است، آنها می خواهند با فشار و زورگویی، ما به برجام عمل کنیم و در 
عین حال آنها به تعهدات خود عمل نکنند. اسلامی گفت: روز شنبه ۱۳ اسفند اعلام 
کردیم به پادمان و ان پی تی پایبند هستیم و آژانس بر عملکرد ما ارزیابی و نظارت دارد 

که این نظارت ها باید در قالب چارچوب ها و ملاحظات جمهوری اسلامی ایران انجام 
شود. رییس سازمان انرژی اتمی ادامه داد: همان طور که در قطعنامه ۲۲۳۱ شورای 
امنیت آورده شده، آژانس مکلف است هر سه ماه یکبار به شورای حکام و هر ۶ ماه 
به شورای امنیت گزارش دهد و در این قطعنامه قید شده که کاهش تعهدات ایران 
برای گرفتن مزیت اقتصادی و تبادل و روان سازی تجارت و تبادلات مالی و پولی با 
دنیاست. وی گفت:  اگر قرار باشد که آنها تحریم ها را رفع نکنند و ما مزیتی نداشته 
باشیم در نتیجه دلیلی ندارد که ما همچنان پایبند باشیم. کاهش تعهدات جمهوری 

اسلامی ایران هم در چارچوب برجام و طبق بندهای ۲۶ و ۳۶ انجام شده است.
معاون گروسی در روزهای آینده به ایران می آید

اسلامی افزود: درباره موارد اتهامی مطرح شده علیه برنامه هسته ای جمهوری 
اسلامی ایران و نیز مکان های ادعایی باید گفت که درباره این موارد پاسخ داده ایم، 
آژانس بین المللی انرژی اتمی انتظار دارد که ما درباره این موضوع و گزارش هایی 
که ارسال کرده ایم با آنها در تعامل بیشتر باشیم که باید تاکید کنم در خصوص 
این مساله تعامل داشته و خواهیم داشت و در سفری که معاون آقای گروسی در 
روزهای آینده به ایران خواهد داشت، معاونان بنده و سایر مسوولان مرتبط این 

موضوع را پیگیری خواهند کرد.
موضوع ذرات اورانیوم ۸۴ درصد بسته شد

معاون رئیس جمهوری گفت:  درباره موارد ادعایی و جنجالی در مورد ذرات اورانیوم 
۸۴ درصدی، این مورد در گزارش آژانس به شورای حکام مواردی قید شده بود و 
آنجا نیز به صراحت نوشته اند که ذرات ۸۴ درصد را مشاهده کرده اند ولی با توجه 

به بررسی های مجدد و بازرسی هایی که انجام شد و نیز با تعاملی که صورت گرفت، 
 مقرر شد که ملاک عمل اندازه گیری میزان ذخیره ای که از خط تولید احصاء شده، 

باشد.
وی افزود: در مخازنی که به صورت فعال در جریان است و طبق پادمان، آژانس 
بر کل فرایند آن نظارت دارد؛ غنی سازی بالای ۶۰ درصد اتفاق نیافتاده است و عملا 
این موضوع را بسته شده اعلام کرده اند. موضوع ذرات اورانیوم ۸۴ درصد بسته شده 

و تکلیف آن مشخص است.
خشم صهیونیست ها از سفر گروسی به تهران

این  می آورند،  غربی  رسانه های  که  فشارهایی  درباره  کرد:  تصریح  اسلامی 
فشارها را باید نتیجه جریان صهیونیستی دانست؛  آنها از سفر آقای گروسی 
ناخرسند و ناراحت هستند و به صورت تشدید شده به وی فشار می آورند. 
طبیعی است که در اثر عصبانیت از سفر مدیر کل آژانس به ایران فشارهای 
رسانه ای وارد کنند. شب گذشته همزمان با رسیدن آقای گروسی به فرودگاه 
وین سعی کردند با سوالات افراطی از سخنان وی، نکات و کلماتی برای جنجال 

آفرینی دربیاورند که موفق نشدند.
مذاکرات فنی با آژانس همواره در جریان بوده است

رئیس سازمان انرژی اتمی گفت:  مذاکرات فنی در جریان بوده و تعاملات بین 
بازرسی و سیستم مدیریتی با آژانس وجود دارد. این روند در ۲ ماه گذشته برقرار بوده 

و اکنون نیز ادامه دارد تا بتوان موارد را یکی پس از دیگری مختومه کند.
در  بازرسی  فردو  نظیر  سایت ها  برخی  از  بازرسی ها  افزایش  درباره  افزود:  وی 

چارچوب ان پی تی و پادمان بوده و بر اساس توافق مشخص می شود که بازرسی ها با 
چه ضریبی انجام شود. هرجا که فرایند غنی سازی وجود دارد و تولید مواد هسته ای 
صورت می گیرد، براساس ضوابطی مشخص، آژانس باید از آنها بازرسی کند. تعداد 
و چگونگی بازرسی ها بر اساس توافق است، آنچه در گذشته انجام شده اکنون نیز 
در حال انجام است. ما نگفته ایم که بازرسی ها بیشتر شود بلکه بازرسی ها بر اساس 

برنامه است.

رئیس سازمان انرژی اتمی اعلام کرد
به پادمان و ان پی تی پایبند هستیم
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